
 

         18-05-18 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Har Naalakkersuisut kortsigtede og langsigtede planer for en udvidelse af kvoten på 

antallet af  dyr, der må fanges? 

2. Er der planer om at få foretaget undersøgelser om begrænsningerne på fangst af dyr på 

østkysten er i overensstemmelse med indbygger antallet? 

3. Kystområdet i Østgrønland, hvor der kan jages, strækker sig på et område på 1.000 

kilometer, og det giver mig anledning til at spørge, om der er planer om optælling af 

antallet af bestandene på henholdvis hvidhval, narhval og isbjørn? 

4. Er der planer om tiltag, der tager højde for indbyggertallet ved tildeling af 

fangstmængder? 

(Medlem af Inatsisartut, Emanuel Nûko, Partii Naleraq) 

 

Begrundelse: 

Kystområdet i Østgrønland, hvor der kan jages strækker sig på et område på 1.000 kilometer.  

Dyr, der er omfattet af restriktioner på er blandt andet isbjørnen, og antallet af isbjørne er 

efterhånden så omfattende, at de nærmer sig bygder og byer for at finde noget at spise oftere end 

normalt. Isbjørne, der kommer ind til byerne og bygderne er yderst farlige for indbyggerne. Det 

viser kun at antallet af isbjørnene er øget markant. En af de pattedyr, som er omfattet af restriktioner 

gennem kvoter, er narhvalen, og kvoten for narhvaler, der kan fanges i Tasiilaq området er 16 dyr i 

2018, og det er ikke nok, hvis man bruger indbyggertallet som udgangspunkt for tildeling af dyr der 

må fanges.  

 

Spørgsmålet bedes at blive besvaret indenfor 10 arbejdsdage. 

 

 

 


